
Den 8/1 2024 

 

Høringssvar vedr. ny tildelingsmodel på dagtilbudsområdet. 

 

Fra Forældrebestyrelsen i Tuen og dagplejen i Haverslev-Mejlby. 

 

I vision 2023 beskrives det bla.  ”Vi ser sammenhænge, inddrager og tænker på tværs, derfor skal 

kommende års udvikling af dagtilbud og skoler i Rebild kommune ske i samarbejde med….”  men alligevel 

er det nu besluttet at opsplitte et velfungerende tilbud, Tuen (børnehave og SFO), for børn, forældre og 

personale, og dermed lave to forholdsvis små enheder som er mere økonomiske sårbare, end en samlet 

enhed. Det er vi uforstående overfor.  

 

Forældrebestyrelsen har nedenstående bemærkninger til den nye tildelingsmodel: 

• ”Socioøkonomisk faktor inddrages ikke længere i fordeling af midler, da de tre områder samlet set 

ligner hinanden socioøkonomisk” - Vi finder det bekymrende at den nye tildelingsmodel ikke på 

forhånd, tager højde for den socioøkonomiske faktor i de lokale områder, på lige fod med 

skolerne. 

 

• Tildelingen til øvrige udgifter pr. barn. har hidtil være tildelt pr. indmeldt barn, men i den nye 

model tildeles de pr. plads med begrundelse, at det giver nye daginstitutioner et budgetgrundlag 

til etablering. Vi er bekymrede for hvad det kan komme til at betyde for Tuen, medmindre 

børnetallet sættes så højt, at der tages højde for de udsving der kan være i løbet af året, ex. 

tilflytning, som ikke fremgår af ventelisten. 

 

• Tildelingen til øvrige udgifter pr. barn er så lille at det stort vil være umuligt at lave større indkøb, 

ex. Et gyngestativ til legepladsen. På forhånd trækkes ca. 12 % til pc og telefoniordningen, noget 

som vi på ingen måde har indflydelse på. Desuden er det bekymrende at der i dette beløb også 

skal afsættes økonomi til personalets kompetenceudvikling. 

 

• Tildeling til vedligehold, forbrugsudgifter og rengøring – Dette overgår til den nye enhed 

”Ejendomme og Udearealer”, men det betyder også at vores muligheder for at skabe råderum i 

forhold til prioritering bortfalder. Ex. I stedet for at renovere go-cart banen med nyt grus, blev 

pengene brugt til personale pga. af sygdom. 

 

• Ledelse af dagplejen i ”Land” – Vi ønsker at dagplejerne i vores område forsat er tilknyttet 

ledelsen i Tuen. Det skaber gode overgange for børn og forældre.  

 

 

 

Håndtering af merforbrug i den nye tildelingsmodel. 

• Underfinansiering af dagplejen hvor tildeling og faktisk lønudvikling ikke hænger sammen efter 

flere års reduceret fremskrivning på løn.  – Vi står helt uforstående overfor at dette underskud 

skal være en del af en ny tildelingsmodel. 

 

• ”Særlige dagtilbud” som også har haft et merforbrug, bør ikke medtages, da det er børn som skal 

have den hjælp de har behov for, uanset økonomien. 

 

• Merudgifter der har været i forbindelse med etablering af nye institutioner – Vi mener, det er 

udgifter som der skulle have været taget højde for helt fra planlægningsfasen, og ikke udgifter 

som ”børnene” skal betale nu. 

 

• Forsøgsordning med Stordagpleje i Rørbæk – Vi har forstået det sådan, at det var en politisk 

beslutning at forsætte med Stordagplejen, selv om den ikke var rentabel, derfor finder vi det 

kritisabel at dette underskud skal videreføres i den nye organisering. 


